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De geschiedenis van de Protestantse Gemeente Hoofddorp 
 
De Protestantse Gemeente Hoofddorp (PGH) is ontstaan na het samengaan van de Gereformeerde 
Kerk en de Hervormde Gemeente in Hoofddorp.   
De geschiedenis van de Hervormde Gemeente en Gereformeerde Kerk in Hoofddorp zijn beschreven 
in aparte artikelen op deze site. 
 
Samenwerking voorafgaand aan de federatie/fusie 
Vóór 1992 werd er door beide kerken in Hoofddorp op diverse gebieden al een aantal jaren samenge-
werkt.  Voorbeelden hiervan zijn: incidentele gezamenlijke diensten, jeugd- en jongerenwerk, kerkblad 
Meerklank, realisering van de kerkplekken in de nieuwe wijken in school Vesterhavet en De Ark.   
Hoewel de geschiedenis van de PGH eigenlijk pas begint bij de federatie en fusie willen we hier toch 
aandacht besteden aan een aantal van deze gezamenlijke activiteiten vóór de federatie/fusie omdat 
ze in feite de opmaat vormen tot de federatie. 
 
Stichting van een Prot. Christelijke Ziekenhuisverpleging in de Haarlemmermeer en omstreken 
Een poging tot samenwerking die niet het gewenste resultaat opleverde was die tot het stichten van 
een Prot. Christelijk ziekenhuis in de Haarlemmermeer.  Omstreeks 1959 was er in brede kring 
steeds meer de behoefte aan een ziekenhuis in de Haarlemmermeer.  Er ontstonden dan ook min of 
meer gelijktijdig 2 initiatieven.  Vanuit de plaatselijke overheid was er het initiatief voor een algemeen 
ziekenhuis en vanuit de Protestantse kerken een voor een Prot. Christelijk ziekenhuis.  Dit laatste 
werd gesteund door 17 kerken in de Haarlemmermeer en Halfweg.  De wens voor een Prot. Christe-
lijk ziekenhuis was ingegeven door het feit dat de bevolking van de regio in meerderheid Prot. Chris-
telijk was en er landelijk een ondervertegenwoordiging was van deze ziekenhuizen.  De burgerlijke 
gemeente was voorstander van een algemeen ziekenhuis omdat men van mening was dat anders 
gezinden (incl. Katholieken) zich niet thuis zouden voelen in een nadrukkelijk Prot. Christelijk zieken-
huis.   
Op 5 april 1960 werden in ‘Het Trefpunt’ in Nieuw-Vennep de vertegenwoordigers van de kerken bij-
gepraat over de ontstane situatie en op 11 april was er in het raadhuis een vergadering met B & W 
van Haarlemmermeer, een geneeskundig Inspecteur van de Volksgezondheid en vertegenwoordigers 
van beide commissies die plannen hadden voor een ziekenhuis. 
Het was duidelijk dat er vanuit de landelijke overheid geen toestemming zou komen voor 2 ziekenhui-
zen, dus er moest gekozen worden.  Er was nog wat verschil van mening over de juiste percentages 
van de bevolking die Protestants, Katholiek of niet-kerkelijk zou zijn.  Geadviseerd werd te streven 
naar een ziekenhuis dat zowel algemeen als Prot. Christelijk zou zijn.  Er werden concept statuten 
besproken voor zo’n oplossing o.a. gebaseerd op een dergelijke situatie in Almelo.  Men kon het ech-
ter op een aantal punten uit de statuten o.a. betreffende de grondslag, het karakter van het zieken-
huis en de vertegenwoordiging in het bestuur niet eens worden.  Uit de stukken in het kerkarchief 
blijkt niet hoe het is afgelopen maar duidelijk is dat men er niet uit kwam en het ziekenhuis er ook niet 
kwam.  Naar verluid heeft hierna politieke inbreng er wel toe geleid dat in 1973 het Haarlemse Diaco-
nessenhuis een nieuw ziekenhuis opende in Schalkwijk, dichter bij de Haarlemmermeer. 
Een Haarlemmermeers ziekenhuis is er pas in 2004 gekomen in de vorm van het algemene Spaarne 
Ziekenhuis, tegenwoordig Spaarne Gasthuis.  Dit ging wel ten koste van het Diaconessenhuis. 
 
Jeugdsociëteit Focus 
Eén van de eerste activiteiten die door beide kerken samen werd gedaan lag op het vlak van het 
jeugdwerk.  Er bleek in die tijd een grote behoefte aan activiteiten voor de jeugd, vooral in de avond-
uren.  In 1964 werd in het toenmalige gebouw ’t Verscholen Nest van de Gereformeerde Kerk een oe-
cumenische jongerenavond georganiseerd voor jeugd van de Gereformeerde Kerk, de Hervormde 
Gemeente, de R.K.-parochie en de Doopsgezinde kerk.  Het was een avond met sprekers, muziek 
van een bandje, zang en een sketchje.   
O.a. dit soort activiteiten leidde ertoe dat door de Hervormde en Gereformeerde jeugdraden in 1965 
het initiatief genomen werd om een jeugd sociëteit in het leven te roepen. De in dat jaar gerestau-
reerde en uitgebreide Jeugdkapel naast de Hoofdvaartkerk was daarvoor een geschikte locatie.  Daar 
kreeg men de beschikking over meerdere ruimtes.  Na de restauratie kreeg dit gebouw de naam Het 
Brandpunt.  De naam van de jeugd sociëteit werd daarvan afgeleid en ging Focus heten, het Latijnse 
woord voor brandpunt. 
Al vlak na de heropening van het vernieuwde Brandpunt vond de eerste sociëteitsavond plaats op 30 
oktober 1965.  Om de 2 weken werden er op zaterdagavond gezellige avonden georganiseerd voor 
de jeugd vanaf 16 jaar, waarbij niet kerkelijke jeugd ook welkom was.  Naast de mogelijkheid van o.a. 
biljarten, klaverjassen en tafeltennissen waren er ook avonden met een gevarieerd programma met 
cabaret, film, toneel en soms een band met gelegenheid tot (volks)dansen.  Het was destijds de 
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eerste Haarlemmermeerse vereniging die beatavonden e.d. organiseerde.  Dat konden niet alle oude-
ren waarderen. 
Op de zolder was de bar. Daar kon in een rustige sfeer gedronken en gepraat worden.  Er was ook 
een eigen band die , naast bands van buitenaf , ook muziekavonden verzorgde. 
Voor de organisatie van de sociëteit werd een stichting in het leven geroepen waarvoor op 6 januari 
1966 een notariële akte werd ondertekend.  Het 1e stichtingsbestuur bestond uit o.a. Henk Veldkamp 
en Hans Verbeek.  Onder redactie van Wim van Wijngaarden werd een paar keer per jaar een 
blaadje uitgegeven, Hocus Focus genaamd, met daarin informatie over activiteiten en wetenswaardig-
heden. 
Gezien de grote opkomst op de diverse avonden voorzag het in een grote behoefte en trok ook jeugd 
uit omliggende plaatsen.  Het 1e seizoen werden er 17 avonden georganiseerd waaronder een Kerst-
avond en een avond voor bejaarden.  Er zijn ook nog aardig wat huwelijken uit voortgekomen. 
In het 2e seizoen begon men ook op woensdag in ’t Verscholen Nest aan het Marktplein, voornamelijk 
met avonden met gesprek en spelletjes.  Aanvankelijk was dit elke week, later om de andere week. 
Na bijna 4 jaar verhuisden ook de zaterdagse activiteiten naar ’t Verscholen Nest omdat de huur voor 
Het Brandpunt te duur werd.  Dat was echter maar van korte duur omdat ’t Verscholen Nest in 1970 
moest verdwijnen voor de bouw van de Deining.  Voor jeugdwerk kwam er als tijdelijke vervanging het 
gebouw Samen Een aan de Beetslaan maar dit was niet geschikt voor Focus. 
Uiteindelijk kon met terecht in de Arnoldushoeve waar ook door een andere stichting activiteiten voor 
de jeugd werden georganiseerd.  Uiteindelijk is de stichting omstreeks 1972, samen met ander kerke-
lijk jeugdwerk, samengegaan met Stichting Jeugdwerk van de Gemeente Haarlemmermeer. 
 
Gecombineerde kerkenraad- en moderamenvergaderingen en overleggen 
Na eerdere oproepen van anderen in 1961 werd omstreeks 1968 het initiatief tot samenwerking tus-
sen beide kerkgenootschappen landelijk opgepakt door de Hervormde Jeugdraad en de Nederlandse 
Gereformeerde Jeugdraad. In bijna veertig gemeenten zetten zij gespreksgroepen op. Uit de versla-
gen van deze groepen werd een nota samengesteld met de titel ‘Samen op Weg’-.  Op hun aandrang 
besloten de beide betrokken synoden in 1969 zelf de zaak van de hereniging ter hand te nemen.  
De eerste gecombineerde synode van de Nederlandse Hervormde Kerk en de Gereformeerde Kerk in 
Nederland vond plaats in 1973. 
Op 10 januari 1969 was er in Hoofddorp een gezamenlijke vergadering van de kerkenraden van de 
Gereformeerde Kerk en de Hervormde Gemeente met de interkerkelijke jongeren-gespreksgroep ‘Sa-
men op weg’.  Dit is wellicht de eerste (of één van de eerste) gezamenlijke kerkenraadsvergadering.  
Er volgden er meer.   
N.a.v. de landelijke discussie verscheen er in december 1977 een memo van W. van Beek over sa-
menwerking tussen beide plaatselijke kerken.   
Kort daarvoor, op 31 oktober 1977 had de eerste gezamenlijke Hervormd en Gereformeerde Modera-
menvergadering (HGM) hier plaatsgevonden.  Deze vonden vervolgens plaats met een frequentie van 
ca. 1x per 3 maanden.  Na de federatie in 1992 werden deze vergaderingen uiteraard overbodig. 
Vanaf 1987 vonden er ook regelmatig gezamenlijke moderamenvergaderingen plaats met ook de 
Doopsgezinden en de Katholieken; het zgn. HGKDM.  Dit ging door tot 1996. 
 
Raad van Kerken Hoofddorp 
Daarnaast vinden er met dezelfde groep kerken nog overleg en gezamenlijke activiteiten plaats in de 
Raad van Kerken Hoofddorp.  De Raad van Kerken wil een bijdrage leveren aan het leefbaarder ma-
ken van de samenleving en wil de interkerkelijke samenwerking bevorderen.  Hiertoe stimuleert en 
organiseert hij gezamenlijke activiteiten van de kerken. De Raad van Kerken roept op tot bezinning op 
vragen van geloof en leven opdat de kerken van elkaars tradities kunnen leren.   
De oudste notulen van de Raad van Kerken Hoofddorp in het kerkarchief zijn van 3 december 1985, 
maar dat was waarschijnlijk niet de eerste bijeenkomst, wel één van de eerste. 
Activiteiten van de Raad van Kerken waren o.a. lezingen, discussiebijeenkomsten, excursies en ac-
ties.  Ook de Repair Cafe’s zijn opgezet door de Raad van Kerken.  
 
Vanaf 1988 vonden er op 2e Pinksterdag namens de Raad van Kerken gezamenlijke diensten plaats 
op een weide in het Haarlemmermeerse bos.  Hierbij werd de met een huif overdekte laadbak van 
een vrachtwagenoplegger als liturgisch centrum gebruikt en waren er een flinke hoeveelheid stoelen 
klaargezet voor de kerkgangers.  Op het volgende blad een paar foto’s daarvan. 
Die diensten werden geleid door voorgangers van de deelnemende kerkgenootschappen.  Op 15 mei 
2016 vond dit voor de 29e en laatste keer plaats.  
 
Voor de in 2002 rond het Haarlemmermeerse Bos gehouden Tuinbouwtentoonstelling Floriade heeft 
de Raad van Kerken een Stiltecentrum verzorgd. 

https://nl.wikipedia.org/wiki/Synode
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Commissie Culturele Bejaardenmiddagen van de gezamenlijke kerken 
Volgens een in het kerkarchief aanwezig kasboekje werden er vanaf het seizoen 1971-’72 al bejaar-
denbijeenkomsten gehouden; zo mocht dat toen blijkbaar nog genoemd worden.  Vanaf 1983 werd 
voor het organiserend comité de naam ‘Commissie Culturele Bejaardenmiddagen van de gezamen-
lijke kerken’ gebruikt.  Vanaf 1984 is ook vastgelegd wat de activiteiten op de bijeenkomsten waren 
en hoeveel bezoekers er kwamen.  De bijeenkomsten vonden maandelijks plaats, voornamelijk in De 
Deining of een zaal van Horizon.   
De activiteiten waren zeer gevarieerd: Optredens van operette-, gospel- en muziekgroepen, film- en 
diavertoningen, vaak over bijzondere vakantiereizen of verre streken, spelmiddagen, sprekers over 
diverse onderwerpen zoals Rode Kruis, klederdrachten, Oranjehuis, Prov. Waterbedrijf, Ned. Zuivel-
bureau, boekbesprekingen.  Ook was er jaarlijks een busreis naar b.v. de bloeiende Betuwe, de Ve-
luwe of een bezoek aan vissersdorpen rond het IJsselmeer. 
Het voorzag blijkbaar in een behoefte, want het aantal bezoekers per bijeenkomst varieerde van ca. 
40 tot meer dan 80.  Vooral de Paas- en Kerstbijeenkomsten werden drukbezocht. 
Het geheel werd betaald uit een eigen bijdrage van de deelnemers, een jaarlijkse bijdrage van de ge-
zamenlijke kerken en een subsidie van de Gemeente Haarlemmermeer. 
De laatste bijeenkomst vond plaats in Horizon op 20 december 2001 met een dispresentatie over 
‘Kerstgeschiedenis in de kunst’.  In de loop van 2002 werd de commissie opgeheven. 
 
Kerkelijke contacten met Oost-Europa 
Hoewel de kerkelijke contacten met Hongarije en Tsjechië niet begonnen als gezamenlijke activiteiten 
van beide kerken willen we deze hier toch noemen omdat het in de loop der tijd wel gezamenlijke acti-
viteiten werden en ze nog doorgaan tot in deze tijd. 
 
Hongarije Comité 
In 1974-1975 werd er door de Diaconie van de Geref. Kerk een inzamelingsactie gehouden voor het 
gezinsvervangend tehuis De Parels in Hoofddorp.  Dit was zo’n succes dat men hier een vervolg aan 
wilde geven. Via de familie Passies, die contacten had in Hongarije, kwam men op het idee om con-
tact te leggen met kerkgemeenschappen in Hongarije om die te ondersteunen.  In 1975 werd na een 
bezoek aan Hongarije, dat toen nog door de Sovjet-Unie werd bezet, besloten steun te verlenen aan 
de protestantse gemeente in Váchartyán.  Daarvoor werd in dat jaar het Hongarije Comité opgericht. 
Er zijn in de loop der jaren, zowel lange als korte, contacten geweest met de volgende gemeenten: 
Váchartyán , Erdökertes , Dunavarsány , Váralja , Szigethalom , Boedapest-Obuda , Délegyháza. 
Sommige contacten lopen nog steeds, zij het wat minder intensief omdat het in financiële en materi-
ele zin ook daar steeds beter gaat. 
Een belangrijke rol in de contacten met de Hongaarse gemeenten heeft vanaf 1976 de Hongaar Las-
zlo Laudon gespeeld.  Hij was pleegkind van de familie Passies en heeft in 1946-1947 bij hen in huis 
gewoond.  Daardoor leerde hij de Nederlandse taal, wat uitstekend van pas kwam bij het leggen en 
onderhouden van de juiste contacten.  Dit heeft hij tot zijn overlijden in 2011 gedaan.  Hij vormde het 
zgn. steunpunt Boedapest.  De meeste contacten waren dan ook met gemeenten in de buurt van 
Boedapest. 
Zonder anderen tekort te willen doen was binnen het Hongarije Comité Roel Drost degene die gedu-
rende vele jaren, van 1978 t/m 2004, een belangrijke rol gespeeld heeft.  Belangrijk waren ook zijn 
contacten bij de KLM en die met Fa. Passies t.b.v. vervoer van diverse goederen. 
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De belangrijkste bronnen van inkomsten zijn giften, collecten en de oud papierinzameling bij de 
Marktpleinkerk en enkele andere locaties.  Voor dit laatste kreeg men in 1981 voor het eerst een sub-
sidie van de Gemeente Haarlemmermeer.  
Zeker in het begin betroffen de contacten voornamelijk een grote variëteit aan materiele en financiële 
ondersteuning.  Er zijn meerdere gebruikte elektronische orgels naar Hongarije gegaan.  
In de meeste gemeenten bestond de steun uit goederen (waaronder gaskachels) en financiële midde-
len om de pastorie en de kerk in een redelijke staat te brengen en te houden. Mede door het gebruik 
van minder kwalitatief materiaal en de achterstand in onderhoud (onvoldoende middelen) bleek een 
continue ondersteuning noodzakelijk; een deel van de kosten werd door de gemeenteleden zelf opge-
bracht.  
In Váchartyán werd de oorspronkelijke pastorie in de loop der jaren, zowel binnen als buiten, onder 
handen genomen, verbouwd en vergroot zodat er een gemeentezaal ontstond voor multifunctioneel 
gebruik zoals kerkdiensten (in de winter) en jeugd.  Het Hongarije Comité draagt daar in financiële zin 
ook bij aan de organisatie van de jaarlijkse jeugd- en zomerkampen, die door de dominees worden 
georganiseerd.  
In Erdökertes, de zustergemeente van Váchartyán, wordt na ondersteuning bij de bouw van een kerk 
en pastorie gespaard voor de bouw van een nieuw protestants schoolgebouw. 
Toen het actieve contact met Váchartyán tijdelijke werd beëindigd, werd contact gelegd met Dunavar-
sány.  Primair werd daar bijgedragen aan het vernieuwen van de klokkenstoel.   
Na afronding van de meest noodzakelijke zaken werd gezocht naar een nieuwe “uitdaging” en gevon-
den in Váralja waar een studievriend van de predikant van Dunavarsány tot dominee werd bevestigd.  
In Váralja was er ook ondersteuning voor de bouw van de gemeentezaal, “ultra” multifunctioneel, aan-
gezien er tevens op de eerste verdieping gastenverblijven werden ingericht.   
Op veel plaatsen werden kerstgeschenken voor de kinderen en het bejaardenhuis gekocht. 
Vanaf 1982 was er ook aandacht voor meer persoonlijke en pastorale contacten.  Er kwamen ook we-
derzijdse bezoeken van groepen gemeenteleden en van predikanten.  In 1983 en 1989 was een 
groep jongeren uit Hoofddorp op bezoek in Dunavarsány en Váralja.  In 1988 (nog voor de val van het 
IJzeren Gordijn) kwam er voor het eerst een groep uit Dunavarsány naar Hoofddorp.   
Op 26 en 27 september 1992 bezocht het koor Cantamus de plaatsen Dunavarsány, Délegyháza (tij-
dens officiële in gebruik name van een nieuwe kerk) en Solymar (gemeente van dhr. Laudon).  In alle 
3 plaatsen werd door hen opgetreden. 
Sommige ondersteuningsacties werden gezamenlijk met groepen in Ommen en Duivendrecht ge-
daan.  Binnen de stedenband met Hódmezövásáhely maakte het comité deel uit van de groep Oecu-
menische Kerkelijke Kontakten. 
In 2000 werd het 25-jarig bestaan van het comité gevierd met een bezoek aan alle gemeentes en een 
dankdienst in Délegyháza. 
Hierna foto’s van de kerk van Délegyháza tijdens officiële in gebruik name in 1992 en van de pastorie 
van Váchartyán met vernieuwd dak en muren. 
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Tsjechië Comité 
Mede op initiatief van ds. Jansen is in december 1990 vanuit de Hervormde Gemeente te Hoofddorp 
een kerkenband van start gegaan met de Evangelische Kerk der Boheemse Broeders in het Tsjechi-
sche Mlada Boleslav.  Belangrijkste doelstelling van het contact is met elkaar in gesprek gaan en in-
formatie uitwisselen over geloof en geloofszaken.  
Die uitwisseling vindt, nu dus al bijna 30 jaar, plaats via een jaarlijks contact.  Het ene jaar komt een 
delegatie uit Tsjechië naar Hoofddorp, het andere jaar gaat een delegatie uit Hoofddorp naar Mlada 
Boleslav.  Zo’n ontmoeting is van donderdag t/m zondag, het vervoer is per auto, de spreektaal is 
voornamelijk Engels.  Prettig daarbij was dat Martha Frederiks, met haar Tsjechische achtergrond en 
die dus de taal machtig was, vaak ook nog als tolk kon optreden. 
De deelnemers slapen tijdens de ontmoeting bij gastgezinnen, de ontvangende gemeente zorgt voor 
een programma met daarin ruimte voor een gesprek over een specifiek (bijbels) thema, voor ontspan-
ning en voor de ontmoeting met gastgezinnen.  Zo zijn er de afgelopen jaren ontmoetingen geweest 
rondom het thema Rembrandt en de Bijbel, de betekenis van water en ‘hoe geef ik het geloof door 
aan mijn kinderen’.  Bij het thema wordt altijd gezocht naar een passende ‘verwerking’, zoals het ma-
ken van een schilderij en boetseren met klei, een bezoek en/of rondleiding of samen iets doen, zoals 
klootschieten en brood bakken. Tevens zijn in beide landen meerdere musea en natuurgebieden be-
zocht.  
Het Tsjechië Comité, met leden uit de verschillende kerkplekken, bereidt de ontmoetingen voor.  Dan 
gaat het om zaken als het kiezen van het thema, regelen van gastgezinnen, de (warme) maaltijden en 
het recreatieve deel in het programma waarbij tevens een actieve rol is weggelegd voor de dominee.  

 
 
Het Hervormd Gereformeerde Jeugdwerk (HGJ) 
Vanaf mei 1981 vindt er tussen beide kerken overleg plaats over het samenvoegen van het Her-
vormde en Gereformeerde jeugdwerk in één organisatie.  Dit overleg resulteert op 8 maart 1983 in 
concept-statuten.  Met een notariële akte op 22 september 1983 wordt de stichting van het HGJ offici-
eel een feit.  Het eerste bestuur bestaat dan uit W. van Iperen (voorzitter), A. van Nieuwenhuyzen en 
J. Quakkelaar. 
Toen na de vorming van de Protestantse kerk de namen Hervormd en Gereformeerd vervielen werd 
de naam van de jeugdwerkorganisatie gewijzigd in Jongeren Organisatie van de Protestantse Kerk in 
Hoofddorp (JOP Hoofddorp).  
 
Kerk in school Vesterhavet 
Met het groeien van Hoofddorp met steeds meer nieuwe wijken ontstond bij zowel de Gereformeer-
den als bij de Hervormden de behoefte aan een plek voor kerkelijke activiteiten in nieuwe wijken.  
Men besloot dit ook gezamenlijk op te pakken.   
In oktober 1979 werd er met de Vereniging voor Christelijk Onderwijs een overeenkomst gesloten om 
in de nieuw te bouwen school Vesterhavet extra ruimte in de bouwplannen op te nemen, zodat er ’s 
zondags in de hal kerkdiensten gehouden konden worden.  Vanaf 1980 werden er kerkdiensten in de 
school Vesterhavet gehouden en ook waren er doordeweekse activiteiten.Er werd een Commissie 
Kerkdiensten Vesterhavet (CKV) ingesteld die de activiteiten van deze kerkplek organiseerde.  Deze 
commissie werkte nog wel onder verantwoordelijkheid van de kerkenraden van de kerken in het cen-
trum van het dorp; er zaten ook vertegenwoordigers van beide kerkenraden in de CKV. 
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Kerkelijk centrum De Ark 
Toen er omstreeks 1979 behoefte ontstond aan een kerkplek in zo’n grote nieuwe wijk als Overbos, 
bleek die behoefte er ook te zijn bij de plaatselijk Katholieke parochie.  De bouw van een nieuw kerke-
lijk centrum zou dan ook een gezamenlijk initiatief van de Gereformeerde Kerk, de Hervormde Ge-
meente en de Rooms-Katholieke Parochie in Hoofddorp worden.  Hiervoor werd later, op 22 augustus 
1986, een samenwerkingsovereenkomst tussen deze 3 kerkgenootschappen notarieel getekend. 
Hiena een foto van de 3 pastores uit de 3 kerken die zich inspanden voor deze nieuwe kerkplek; 
v.l.n.r.: pastor Jac de Groot , ds. Rien Wattel en ds. Jan Blankert. 
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Voordat met de bouw van een nieuwe kerk begonnen kon worden vonden er, vanaf eind 1983, eerst 
diensten plaats in de Bosbouwersschool.  Men begon met ca. veertig aanwezigen; eerst eenmaal per 
maand, later om de veertien dagen en in 1985 elke week, om en om een protestantse en een R.K. 
viering.  Het bleek dat een grote groep bezoekers elke dienst bezocht.  Men liep door elkaar heen en 
leerde elkaar kennen.  Er ontstond een koffiegroep, mensen voor de liturgie, het bezoekwerk. Vanuit 
verschillende kerken afkomstig waren er tot ieders verrassing veel overeenkomsten. Men werd verrijkt 
door elkaars geloofsbeleving, vond elkaar en wilde met elkaar doorgaan.  
Na een jarenlange voorbereiding werd op 21 februari 1986 de 1e paal geslagen door de voorzitter van 
de Bouwcommissie en oud-wethouder dhr. M. Kamper.   
De kerk is ontworpen door de Hoofddorpse Architecten Combinatie (HAC ; De Koning en Siezen, W. 
Terwindt, K. Veldman) en gebouwd door de bouwbedrijven combinatie G. Groen , Robijn en Gebr. 
Den Ouden. 
 

 
 

 
De naam kwam tot stand door een wedstrijd ‘wie bedenkt een naam voor de nieuwe kerk'.  Vijf men-
sen hadden gekozen voor De Ark als naam.  Zij kregen een taak bij de openingsceremonie op vrijdag 
16 januari 1987; het luiden van de elektrisch bediende kerkklok door Hans v.d. Ham, het aanbrengen 
van de mezoeza door de heer Schreuder en het aansteken van de drie kaarsen door de dames 
Schreuder, Dekker en Van Maasdam. 
 
De openingshandeling door  
Hans van der Ham. 
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De dag erop was er een open dag en nog een dag later de feestelijk ingebruikname in een zondagse 
kerkdienst.  Tijdens deze dienst werden door leden van de diverse werkgroepen uit de wijk schakels 
aangebracht die door heel de kerk hingen, symboliserend hoe wij met elkaar verbonden zijn. 
Een week later was er een aparte inwijding door de Katholieke parochie. 
 
Hieronder een foto van de kerkzaal.       Foto van K. van der Veer 
 

 
 

De wijkgemeente rond De Ark heeft zich altijd ingezet om kerk in en voor de wijk (ook niet-kerkelijken) 
te zijn d.m.v. diverse maatschappelijke activiteiten.  Daarvoor werd o.a. op 10 november 1988 de 
‘Stichting Culturele Activiteiten in De Ark’ opgericht en kwam er later het Repair Cafe. 
   
Kerk in Toolenburg 
Ook voordat men in de wijk Toolenburg aan kerkbouw toe was, was er al wel behoefte aan een ruimte 
waarin men kon vergaderen en kleine bijeenkomsten kon houden.  Daarvoor werd een bouwkeet ach-
tig gebouwtje aangeschaft dat ‘Het Kerkportaal’ gedoopt werd. 
Op de foto hierna onthult ds. T. de Boer het logo van de wijk Toolenburg op Het Kerkportaal. 
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Later kreeg men de beschikking over het gebruik van ruimte in de KSH (Katholieke Scholengemeen-
schap Hoofddorp). 
Ds. De Boer heeft zich naast het bevorderen van het Samen op Weg proces zeer ingezet voor het 
verkrijgen van een kerkplek in Toolenburg.  Hij heeft echter de opening van De Lichtkring jammer ge-
noeg niet meer mee kunnen maken.  In augustus 1990 kreeg hij te horen dat hij ongeneeslijk ziek 
was.  Nadat op 22 januari 1991 nog zijn 12½-jarig jubileum was gevierd, hield hij op 17 maart 1991 
zijn laatste preek.  Hij is op 9 juni 1991 overleden.   
Hij is op 6 september 1992 opgevolgd door ds. W.T. Knoeff. 
 
Federatie en fusie 
In lijn met de landelijke trend streefde men na alle hiervoor genoemde samenwerking ook hier naar 
een intensievere en officiëlere vorm van samenwerking en op 27 mei 1992 werd een federatieover-
eenkomst getekend en ging de plaatselijke kerkgemeenschap verder onder de naam Hervormd-Gere-
formeerde Kerkgemeente Hoofddorp.  

 
W. Nederveen (l) voorzitter van de Gereformeerde Kerkenraad en ds. A. J. Hammer (r)  

voorzitter van de Hervormde Kerkenraad ondertekenen de federatieovereenkomst. 
 

Het tekenen van de federatieovereenkomst en een aantal toespraken, waaronder vertegenwoordigers 
van andere kerken en burgemeester A. van Dulst, vonden plaats in gebouw De Deining naast de 
Marktpleinkerk.  Door de voorzitter van het Hervormd-Gereformeerd Moderamen, dhr. C. Klop werd 
ook een plaquette aangeboden aan de vertegenwoordigers van de Hoofdvaartkerk, Marktpleinkerk, 
De Ark en Vesterhavet met de volgende tekst uit Mattheus 28:20: "En luister goed, lk ben altijd bij jul-
lie, tot aan de voleinding der wereld.''  
Na afloop van deze feestelijke bijeenkomst gingen de bezoekers te voet naar de Hoofdvaartkerk waar 
de afsluitende vesper plaats vond waarin ds. A. Hammer en ds. M. Wattel voorgingen. 
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Formeel bleven de Hervormde Gemeente en de Gereformeerde Kerk plaatselijk nog wel bestaan om-
dat ze, voor met name de financiële zaken, nog verantwoording moesten afleggen naar de landelijk 
kerkgenootschappen die nog niet gefuseerd waren. 
Nadat in 2004 de landelijke Hervormde en Gereformeerde Kerken tot een fusie besloten hadden was 
de weg vrij om ook de plaatselijke kerken te laten fuseren.  Op 29 september 2004 werd een ‘Besluit 
tot vorming van een protestantse gemeente met wijkgemeenten’ ondertekend namens beide kerken-
raden.  Dit werd goedgekeurd door de Classis op 16 november 2006 en resulteerde dit op 13 juni 
2007 in de notariële vastlegging van de fusie van beide kerken tot de Protestantse Gemeente Hoofd-
dorp. 
 
Instellen wijkkerken 
Vóór die tijd waren er al wel kerkelijke activiteiten in kerkplekken in de diverse wijken, maar die vielen 
alle onder de verantwoordelijkheid van de kerkenraad van de centrumkerk van elk van beide kerkge-
nootschappen.  Bij de federatie in 1992 werd tegelijk besloten tot het instellen van wijken met een ei-
gen wijkkerkenraad met daarboven een Algemene Kerkenraad (AKR).   
Er kwamen 4 wijken: 
- De Centrumwijk met de kerkplekken die tegenwoordig Hoofdvaartkerk en Marktpleinkerk heten 

met resp. ds. H. Jansen en ds. G. den Heeten        
- De wijk Pax-Bornholm met kerkplek in de school Vesterhavet met ds. A. J. Hammer 
- De wijk Overbos met kerkplek De Ark met ds. M. J. Wattel 
- De wijk Toolenburg met een voorlopige kerkplek in de KSH (Katholieke Scholengemeenschap 

Hoofddorp) met de later dat jaar beroepen ds. W. T. Knoeff 

     
Ds. H. Jansen         Ds. G. den Heeten        Ds. A. Hammer Ds. M. Wattel           Ds. W. Knoeff 
 

In 2001 kregen de Marktpleinkerk en de Hoofdvaartkerk formeel pas die namen, maar na de federatie 
werden ze steeds vaker zo genoemd.  Vóór die tijd heetten ze Gereformeerde kerk en Hervormde 
kerk. Met een fusie in het verschiet en daarmee het verdwijnen van de namen van beide kerkgenoot-
schappen, leek het gebruik van de namen daarvan voor de kerkgebouwen niet meer logisch. 
 
Kerkgebouw De Lichtkring 
Het gebruik van de ruimte in de KSH was bedoeld als een tijdelijke oplossing ; er waren plannen voor 
een nieuw te bouwen kerk.  Deze kerk werd ontworpen door architectenbureau Tordoir Van den Berg 
en gebouwd door Bouwbedrijf G. Groen, beide uit Hoofddorp.  De 1e paal werd op 15 april 1994 ge-
slagen door ds. Knoeff.  Op 9 december 1994 werd de nieuwe kerk geopend. 
De nieuwe kerk werd De Lichtkring genoemd.  De naam werd bedacht door Jan Bakker die tijdens de 
opening het naambord mocht onthullen. 
Twee dagen later werd in een zondagse dienst het kerkgebouw in ge-
bruik genomen. In deze dienst waren er naast de optredens van een 
koor en muziekgroep ook toespraken van vertegenwoordigers van de 
Hongaarse zustergemeenten. 
In deze dienst werd door mevr. De Boer en haar kinderen de door ds. 
De Boer ontworpen en geschonken doopschaal aangeboden. 
Op 16 december 1994 werd de ingebruikname gevierd met een caba-
reteske avond waar veel gemeenteleden hun creativiteit botvierden. 
 
 

Doopschaal    

Foto van K. van der Veer 
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        Foto van K. van der Veer  
 

 
 
 
 
 
 
 
Om kosten te besparen werd voor het kerkorgel geen nieuw or-
gel aangeschaft, maar werd een orgelcommissie op pad ge-
stuurd om een goed gebruikt orgel te vinden.  Daarvoor kwam 
men uiteindelijk terecht in Gasselternijveen, waar men een over-
bodig geworden kerkorgel kon overnemen.  De kwaliteiten van 
het orgel werden o.a. beoordeeld door organist Marijn Ros. 
Op 5 maart 1995 werd het orgel in gebruik genomen nadat het 
door orgelbouwer De Wit uit Nieuw-Vennep weer als nieuw was 
opgeknapt.   
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Vakantieweken Roosevelthuis 
In de week van 1 – 8 april 1995 werd er door een groep van 35 vrijwilligers uit de wijk Pax-Bornholm 
een vakantieweek voor 45 gehandicapten georganiseerd in het Roosevelthuis in Doorn.  De groep 
vrijwilligers ‘adopteerde’ een groep gasten van het Roosevelthuis en verzorgden gedurende een week 
zowel de lichamelijke en geestelijke zorg als het recreatieprogramma met uitjes en activiteiten in het 
huis.  Dat deden ze blijkbaar uitstekend want de waarderingscijfers van de gasten scoorden altijd 
hoog.  Dankzij de ondersteuning vanuit de Hoofddorpse kerk kon altijd wat extra’s gedaan worden. 
Dankzij de jaarlijkse Rooseveltcollecte konden de gasten extra entertainment of mooiere excursies 
aangeboden worden. Ook de lekkernijen en fruit dat gemeenteleden meegaven verhoogde de feest-
vreugde. 
De vakantieweken zijn gedurende 23 jaar georganiseerd door een wisselende groep vrijwilligers, 
maar velen hebben er jarenlang een bijdrage aan geleverd.  Van 5 – 12 augustus 2017 was de laat-
ste vakantieweek georganiseerd door de Hoofddorpse groep; zij was voor het Roosevelthuis de 
langst bestaande ‘adoptiegroep’.  Hierna een foto van de laatste groep. 
 

 
 

 
Gemeenschapsruimte in de Marktpleinkerk 
In de Marktpleinkerk werden in 1996 de kerkbanken uit de ruimte onder de gaanderij verwijderd om 
plaats te maken voor een gemeenschapsruimte met tafels en stoelen. De verbinding met de kerkzaal 
bleef nog open. 
 

 
 

Nieuwe predikanten 
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Per 1 mei 1996 ging ds. Den Heeten met pensioen en per 6 oktober van datzelfde jaar vertrok ds. 
Jansen naar Drachten.  Als opvolgers werden per 12 januari 1997 ds. A.J.O. van der Wal en per 23 
augustus 1998 ds. B. G. Hinderink benoemd. 
Op 7 juni 1998 vertrok ds. Hammer als geestelijk verzorger naar het Leids Universitair Medisch Cen-
trum.  Hij werd per 19 september 1999 opgevolgd door ds. C. van Duinen. 
 
Afscheid van Vesterhavet 
Het in de afgelopen decennia flink gegroeide Hoofddorp met oorspronkelijk maar 2 Protestantse ker-
ken was inmiddels dus uitgegroeid naar 5 kerkplekken.  Dit bleek op den duur toch wel erg veel en 
met 2 kerken was de Centrumwijk relatief royaal bedeeld.  Daarom werd in 1999 besloten de wijk 
Pax-Bornholm ‘een echte kerk’ te gunnen in de vorm van de Hoofdvaartkerk en na bijna 20 jaar af-
scheid te nemen van de school Vesterhavet.  De laatste dienst van de Centrumwijk in de Hoofdvaart-
kerk was op 5 september 1999 en een week later hield de wijk Pax-Bornholm hun laatste dienst in de 
school Vesterhavet, waarna zij naar de Hoofdvaartkerk verhuisden.   
De Centrumwijk gebruikte in het vervolg alleen de Marktpleinkerk. 
 
 
Bouwplannen rond de Hoofdvaartkerk en Brandpunt 
Van oudsher was er achter de Hoofdvaartkerk en de pastorie een strook grond die jarenlang door een 
enkele gemeenteleden gehuurd werd en gebruikt werd als moestuin; zie foto hieronder. 
 

 
 

Maar die strook grond kon ook goed voor andere doelen gebruikt worden. 
Er zijn in de loop der tijd diverse ideeën/plannen geweest voor nieuwbouw en verbouw bij de Hoofd-
vaartkerk en Het Brandpunt, ook al door de Hervormde Gemeente vóór de federatie/fusie.  Zo zijn er 
plannen geweest voor een aanbouw aan de achterkant van de kerk; voor een verbinding tussen kerk 
en pastorie, waarbij de pastorie verbouwd zou worden tot vergaderruimten; voor een pastorie op de 
plaats van Het Brandpunt.  Het is er allemaal niet van gekomen; de benodigde investeringen durfde 
men niet aan. 
Toen aan het eind van de vorige eeuw het achter de kerk gelegen bedrijf Spaans uit Hoofddorp ver-
trok en de Gemeente Haarlemmermeer begon met het ontwikkelen van nieuwbouwplannen voor dat 
vrijgekomen terrein, gaf dat ook mogelijkheden voor nieuwe plannen met de grond en gebouwen bij 
de kerk in samenwerking met de burgerlijke gemeente.   
Zo was er in 1999 een plan om op de plaats van Het Brandpunt een nieuwe gemeentelijke bibliotheek 
te bouwen als vervanging voor het aan het Dik Tromplein gelegen bibliotheekgebouw dat verkocht 
werd.  Dan zou er een nieuw Brandpunt gebouwd gaan worden.  Die nieuwe bibliotheek kwam uitein-
delijk bij het cultureel centrum De Meerse.   
Er zijn meerdere plannen voor een nieuw Brandpunt geweest.  Sommige werden uitgewerkt met een 
ontwikkelingsmaatschappij.  Het verst kwam een plan voor de bouw van 3 appartementengebouwen 
op de plaats van de moestuinen en de schuur achter Het Brandpunt.  Met de opbrengst van de ver-
koop van de grond kon dan een nieuw Brandpunt gebouwd worden.  Dit plan, incl. de financiering, 
werd binnen het kerkbestuur goedgekeurd, maar werd afgekeurd door de gemeenteraad.  Die wilde 
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niet die moderne gebouwen zo dicht bij die monumentale gebouwen.  Daarover waren ook binnen de 
kerkenraad al wel twijfels.   
In 2003 was er nog een plan voor een nieuw Brandpunt zonder bouw van appartementen maar wel 
verkoop van grond.  Ook dat heeft het niet gehaald. 
Uiteindelijk was er door de verkoop van grond aan de Gemeente Haarlemmermeer (o.a. voor de 
bouw van het appartementencomplex Portale naast Het Brandpunt) en een subsidie van € 400 000 
van de Gemeente Haarlemmermeer voor de instandhouding van monumentale gebouwen, wel finan-
ciële ruimte om het Brandpunt en de Hoofdvaartkerk een flinke opknapbeurt te geven.  Vooral de kerk 
was nodig aan groot onderhoud toe o.a. van het dak en de ramen.  De subsidie moest echter wel in 
2004 besteed worden, dus er was haast geboden. 
 
Verbouwing Hoofdvaartkerk 
De nieuwe gebruikers (wijk Pax-Bornholm) van de Hoofdvaartkerk vonden het ook tijd voor een mo-
dernisering van het gebouw.  In november 2000 was door een commissie van de wijkgemeente het 
rapport ‘Een huis dat ons past’ gepresenteerd.  Architect Matthijs Klooster van MK Architecten uit Rot-
terdam werkt de plannen voor de herinrichting uit.  Bovengenoemde gemeentelijke subsidie voor het 
groot onderhoud maakte voor een deel ook deze plannen mogelijk. 
De verbouwing startte in 2004.  De kerk werd van top tot teen aangepast en verbouwd.  Hierbij kre-
gen de banken een groene kleur, werd het middendeel opnieuw ingericht met ander meubilair, ver-
dween de preekstoel en kwam er een nieuw liturgisch centrum.  De zerkenvloer wordt opgehoogd en 
het dak kreeg nieuwe panlatten en werd voorzien van een soort isolatie doek dat ook dient voor een 
betere bescherming tegen lekkage.  Bij dit alles was veel inzet van vrijwilligers. 
Op 27 februari 2005 wordt de kerk officieel weer in gebruik genomen. 
Hieronder een beeld van de oude en de nieuwe situatie. 

 
  
Herinrichting Brandpunt en omgeving 
Het Brandpunt werd in 2004 - 
2005 intern heringericht en de  
ingang verhuisde van de voor-
kant van de uitbouw aan de kant 
van de pastorie naar de zijkant 
van die uitbouw. 
De omgeving achter kerk en 
Brandpunt werd opnieuw inge-
richt. 
De vroeger als paardenstalling 
gebruikte schuur achter Het 
Brandpunt en de moestuinen 
moesten daardoor wijken voor 
parkeerplaatsen.    
Op 25 augustus 2004 werd de 
schuur gesloopt. 
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Oud papier inzameling 
De schuur achter het Brandpunt had voor de sloop gedurende vele jaren voornamelijk dienstgedaan 
als opslagruimte o.a. voor de oud papier inzameling van de kerk.  
Door de weeks kon men oud papier brengen in de schuur en van tijd tot tijd werd die op zaterdag 
door vrijwilligers leeggehaal en naar en container gekruid die door Bas Vervloed geregeld was.  Als 
men op die zaterdagen het papier bracht, wat de voorkeur had, kon men het gelijk in de container af-
geven.  De opbrengst van het oud papier werd verdeeld over wisselende diaconale en kerkrentmees-
terlijke bestemmingen.  Bij lage papierprijzen werd de opbrengst lange tijd aangevuld met een subsi-
die van de Gemeente Haarlemmermeer. 
Omdat die inzameling een aardige inkomstenpost voor de kerk was, moest na de sloop van de schuur 
de inzameling wel doorgaan.  Daarom wordt de voorkant van Het Brandpunt sinds die tijd ontsierd 
door een container voor opslag van het oud papier die daar permanent stond opgesteld. 
 

 
Foto HC Nieuws 

Omdat de opbrengsten terugliepen en de kosten voor de container opliepen werd met ingang van be-
gin 2020 de inzameling via deze container bij het Brandpunt gestopt. 
 
Naast de, van oorsprong Hervormde, papierinzameling bij het Brandpunt is er ook al vele jaren een 
inzameling via kleinere containers achter de Marktpleinkerk.  De opbrengst daarvan is ten bate van 
de contacten met Hongarije van het Hongarije Comité. 
 
Verkoop van De Deining 
In december 2000 verkoopt de kerk het naast de Marktpleinkerk gelegen gebouw De Deining aan 
vastgoedbeleggingsmaatschappij Rodamco Nederland Winkels B.V.  Daarbij blijft de kerk eigenaar 
van de ondergrond en geeft deze in erfpacht uit aan de koper.  Een klein deel van het gebouw (kel-
derruimte) blijft nog een aantal jaren in gebruik door de kerk als jeugdruimte.   
Doordat de kerk niet meer de beschikking heeft over de zaalruimten verliest het beheerdersechtpaar 
hun functie en moet ontslagen worden.  Ook vallen voor de kerk de exploitatie inkomsten weg, maar 
ze vangt elk jaar nog wel een flink bedrag aan erfpacht. 
Anno 2019 zoekt de huidige eigenaar van De Deining naar een nieuwe bestemming voor het gebouw 
met waarschijnlijk ook een nieuwe eigenaar.  Wellicht vervalt dan de erfpachtconstructie en wordt de 
grond alsnog verkocht. 
 
Katholieke parochie stapt uit samenwerkingsverband voor De Ark 
In 2004 stapte de Rooms-Katholieke Parochie uit het samenwerkingsverband dat was opgericht voor 
de bouw en exploitatie van De Ark.  De Parochie werd uitgekocht.  De stichting die was opgezet voor 
het beheer en exploitatie van het gebouw door 3 kerken was kort daarna ook niet langer nodig omdat 
de Protestantse kerken in dat jaar ook het fusieproces in gang gezet hadden; een Wijkcommissie van 
Beheer kon het werk overnemen.  In 2005 werd de Stichting Gemeenschappelijk Beheer Kerkcentrum 
dan ook opgeheven. 
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Modernisering Marktpleinkerk  
In 2006 werd de kerkzaal van de Marktpleinkerk gemoderniseerd.  Daarbij werd ook een afschei-
dingswand tussen kerkzaal en ontmoetingsruimte aangebracht.  Hieronder een beeld van de nieuwe 
situatie. 

 
 
 
Van groei naar krimp 
Op 1 juli 2007 ging ds. Hinderink met pensioen en op 31 augustus 2008 vertrok ds. Van Duinen naar 
Den Haag.  Tot dan toe had men nog steeds 4 kerkplekken en 5 predikantsplaatsen, hoewel ds. 
Knoeff vanwege ziekte vaak niet of slechts in deeltijd beschikbaar was.  Vanwege wat onzekerheden 
m.b.t. toekomstige ontwikkelingen rond kerkplekken en predikantsplaatsen werd niet direct besloten 
tot het beroepen van opvolgers, maar werd er voorlopig gewerkt met parttime interim-predikanten.  
Deze periode duurde tot september 2012.  Interim-predikanten waren in die periode ds. J.W. Blankert 
(die al eerder predikant in vaste dienst geweest was), ds. C. Schakel, ds. R. J. Stomphorst, ds. A. E. 
Keuning en ds. P. Hoekstra. 
 
Was er tot de eeuwwisseling, mede door de groei van Hoofddorp met nieuwe wijken, nog groei van 
het aantal kerkgangers, daarna stagneerde dat en werd zelfs een daling ingezet.  Om zich op de toe-
komst te bezinnen werd in 2007 een ‘Commissie 2015’ ingesteld om met onderbouwde plannen en 
scenario’s te komen voor de toekomst.  Als uitkomst hiervan besloot men in 2011 het aantal kerkplek-
ken verder te verminderen en werd in een pijnlijk proces besloten één van de Centrumkerken te ver-
kopen.  Vanwege o.a. de onderhoudskosten en het kleinere aantal zitplaatsen werd uiteindelijk beslo-
ten de Hoofdvaartkerk te sluiten en te verkopen. 
Door de Algemene Kerkenraad (AKR) werd op 28 september 2011 een gemeenteavond belegd 
waarin het besluit tot verkoop werd toegelicht en besproken.  Op 24 december werd nog een Kerst-
nachtdienst gehouden waarin ds. S. Klaver voorging en op 1e Kerstdag 25 december werd de laatste 
dienst in de Hoofdvaartkerk gehouden, geleid door interim predikant ds. P. Hoekstra.  Op zaterdag-
middag 7 januari 2012 was er nog een afscheidsbijeenkomst voor de wijkgemeente. 
Er werd een boekje ‘Dierbare ervaringen’ uitgegeven met daarin herinneringen van gemeenteleden 
aan de wijk Pax-Bornholm van Vesterhavet tot Hoofdvaartkerk. 
  
Tevens werd besloten om per 1 januari 2012 de wijk Pax-Bornholm, die gebruiker van die kerk was, 
samen te voegen met de wijken Overbos en Toolenburg tot de wijk Zuiderlicht.  Deze wijk behield 2 
kerkplekken: De Ark en De Lichtkring.  
De situatie voor heel Hoofddorp was nu dus 2 wijken met 3 kerkplekken. 
Na het doorhakken van deze knopen was er voldoende duidelijkheid over de toekomst om weer op-
volgers te kunnen beroepen voor de in 2007 en 2008 vertrokken predikanten.  Maar hoewel ook ds. 
Wattel per eind september 2012 met pensioen zou gaan werd er toch besloten om maar 2 nieuwe 
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predikanten te beroepen, zodat men zou eindigen met 3 kerkplekken en 3 predikanten in volledige 
dienst en ds. Knoeff in deeltijd tot aan zijn pensionering.   
Per 9 september 2012 deden gelijktijdig ds. A. R. van der Deijl voor De Ark en ds. C. C. Wessel voor 
De Lichtkring hun intrede. 
 
Uitbreiding van De Ark 
In 2012 , 25 jaar na de ingebruikname, werd het deel van De Ark naast de kerkzaal voorzien van een 
extra verdieping om meer zaalruimte te creëren voor de vele activiteiten in de wijk.  De opbouw werd 
ontworpen door architectebureau Tordoir Van den Berg.   
Hieronder een beeld van de oude en de nieuwe situatie.   
 
   
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
De klokkentoren moest een 
andere plaats krijgen aan de 
andere kant van de ingang. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nieuw orgel in de Marktpleinkerk 
In 2013 was het uit 1929 stammende orgel in de Marktpleinkerk aan vervanging toe.  In december 
2013 werd het vervangen door een elektronisch Monarke orgel.  Daarbij bleef het front met de orgel-
pijpen intact maar werd het mechaniek daarachter vervangen door geluidsboxen die het pijporgel ge-
luid produceren. 
 
Ouderenpastores 
In 2011 werd door de kerkenraad besloten tot het aanstellen van een parttime ouderenpastor.   
Naast het pastorale werk onder ouderen leidden ze af en toe ook kerkdiensten. 
Vanaf 1 jan. 2012 tot eind 2013 werd deze functie vervuld door Martin Mensink.   
Hij werd begin 2014 opgevolgd door Ans Creemer-Allard.   
Vanaf 1 okt. 2014 wordt deze taak uitgevoerd door Mario Boelen. 
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Ds. Knoef 
Ds. Knoeff, die na het overleiden van ds. De Boer het opbouwen van de wijk rond De Lichtkring had 
voortgezet, ging per 15 februari 2015 met pensioen.  Voor die tijd waren er gedurende vele jaren al 
zorgen om zijn gezondheid geweest.  Met moed en volharding ging hij de strijd tegen zijn ziekte aan 
en waar het kon bleef hij zijn taak met hart en ziel uitvoeren; vaak in deeltijd.   
Hij bleef na zijn emeritaat in Hoofddorp wonen en is daar op 13 januari 2019 op 69-jarige leeftijd over-
leden. 
 
Van 2 naar 3 wijken 
Omdat de constructie van één kerkenraad in een wijk (Zuiderlicht) met 2 kerkplekken toch niet goed 
bleek te werken, werd met ingang van het nieuwe kerkelijk jaar in 2015 de wijk Zuiderlicht weer opge-
heven en opgedeeld in 2 aparte wijken.  Deze bleven nog wel op veel gebieden samenwerken.   
Zo ontstonden dus totaal 3 wijken met elk een kerkplek en een predikant. 
De wijken werden in het vervolg vernoemd naar de naam van het bijbehorende kerkgebouw: 
- De wijk Marktpleinkerk voor Hoofddorp Centrum 
- De wijk De Ark voor Overbos-Floriande 
- De wijk De Lichtkring voor Toolenburg-Pax-Bornholm 
 
Vernieuwing interieur van De Lichtkring 
In 2015 werd het interieur van De Lichtkring gemoderniseerd.   
Hier een beeld van de nieuwe situatie.   

 
Kerkblad 
Al vanaf 1988 hadden beide plaatselijke kerken een gezamenlijk kerkblad, de Meerklank, dat om de 3 
weken verscheen.  Daarnaast hadden sommige wijken nog een eigen informatieblad.   
Vanaf begin 2016 werd in het kader van een nieuw PR-beleid de Meerklank vervangen door de Weer-
klank, die 10 x per jaar verschijnt en ook voor publiciteit naar buiten de kerk bedoeld is.  Het blad 
heeft naast artikelen die alle wijken aangaan ook rubrieken met wijknieuws.   
Daarnaast kreeg elke wijk een maandelijks verschijnende Nieuwsflits met alleen wijknieuws.  Deze 
Nieuwsflits wordt zowel op papier als digitaal verspreid voor degenen die daar prijs op stellen, ook in 
de andere wijken. 
 
Nieuwe logo’s 
In de loop van 2018 kregen de 3 wijken elk een nieuw logo; alle ontworpen door Eelco van der Wal 
van ontwerpbureau Seraphix Design. 
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Vernieuwing van de toegang tot de Marktpleinkerk 
In september 2018 werd met hulp van veel vrijwilligers het bordes en de toegang tot dat bordes voor 
de ingang van de Marktpleinkerk vernieuwd.  Het werd niet alleen verfraaid maar er kwam aan de zij-
kant ook een hellingbaan waardoor de ingang voor rolstoel en rollator gebruikers gemakkelijker te be-
reiken is.  Ook werd de beplanting vernieuwd. 
 

 
 

 
Emeritaat ds. Van der Wal  
Op 1 oktober 2018 ging ds. Van der Wal met pensioen en kort daarop werd het beroepingswerk op-
gestart voor een opvolger. 
Vanaf mei 2017 had ds. Van der Wal al ondersteuning gekregen van parttime predikant ds. G. Neels.  
Na het emeritaat van ds. Van der Wal kreeg zij een tijdelijk dienstverband met meer uren per week en 
bovendien werd als parttime interim predikant aangenomen ds. O. van Dongen uit Amsterdam. 
 
90-jarig jubileum van de Marktpleinkerk 
Op zondag 16 juni 2019 werd met een feestelijke kerkdienst gevierd en herdacht dat het eerder dat 
jaar 90 jaar geleden was dat de Marktpleinkerk in gebruik genomen werd.  Naast muzikale bijdragen 
in de dienst waren er ook veel foto’s van diverse activiteiten en predikanten en van bouwtekeningen 
van de kerk tentoongesteld.  De volgende foto is van deze viering. 
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Ds. A. de Winter beroepen 
Tijdens de hierboven genoemde jubileumdienst op 16 juni 2019 in de Marktpleinkerk kon ook bekend 
gemaakt worden dat de kerkenraad voorstelde om een beroep uit te brengen op ds. A. de Winter uit 
Nigtevecht.  In een gemeentevergadering op 26 juni 2019 kon met hem kennis gemaakt worden.  Na-
dat een geschikte pastorie was gevonden werd 4 weken later het beroep definitief aanvaard en werd 
hij op 15 december 2019 bevestigd. 
Rond zijn aanstelling eindigde ook het dienstverband van de parttime vervangers ds. Gerdien Neels 
en ds. Ole van Dongen. 
 
Kerktelefoon en kerk-TV 
Al sinds vele jaren zijn kerkdiensten in de diverse kerkplekken ook thuis en in verzorgingshuizen te 
beluisteren voor mensen die, vanwege ziekte of ouderdom, niet in de gelegenheid zijn de kerkdien-
sten bij te wonen.  Aanvankelijk ging dat via speciale kastjes aangesloten op een telefoonlijn.  Later, 
toen het internet in gebruik raakte, kon dat ook via de computer.  Diensten werden ook opgenomen 
en konden later beluisterd worden.  Deze activiteit wordt georganiseerd door de diaconieën. 
De hierboven genoemde jubileumdienst op 16 juni 2019 in de Marktpleinkerk was de eerste die be-
luisterd kon worden met ook camerabeelden van de dienst en de in de kerk gebruikte beamerbeel-
den.  Hiermee werd een begin gemaakt met de invoering van kerk-TV.   
 
Toekomstvisies 
De PGH kent een traditie als het gaat om vooruitkijken.  Zo waren er in de periode 1993-‘95 de Werk-
groep Toekomst.  Aansluitend daarop de Commissie 2000 en in 2007-2010 de Commissie 2015.   
Als uitkomsten hiervan heeft in oktober 2008 de Algemene Kerkenraad (AKR) het rapport ‘Het verhaal 
gaat door - wegen om te gaan’ vastgesteld en in 2009 ‘Wegwijzer naar 2015’.  Zoals eerder al aange-
geven heeft dit beleid in 2012 geleid tot de benoeming van twee nieuwe predikanten.   
Vaak lag aan de installatie van een toekomstcommissie een ingrijpend voorgenomen besluit ten 
grondslag.  De PGH wilde daarmee weloverwogen, gedragen besluiten nemen.  Immers, de richting 
voor de komende jaren werd daarmee vastgelegd. 
De AKR is in 2016 doorgegaan met het nadenken over de toekomst.  Dat was nodig om concrete 
plannen, zoals (ver)bouwplannen, te laten aansluiten bij een visie op de toekomst.  Ook was het raad-
zaam om, gelet op het nog steeds dalende aantal leden, periodiek de ontwikkelingen tegen het licht te 
houden: hoe zijn we een vitale gemeente?  Vanwege voldoende financiële buffer was er voor de ko-
mende jaren misschien niet direct een grote financiële druk om aanpassingen te realiseren, maar was 
er wel de prangende vraag of bij een verdere daling van het aantal leden het mogelijk is om de vitali-
teit op drie kerkplekken te behouden.  Met name het bemensen van de verschillende vrijwilligersfunc-
ties bleek steeds moeizamer te gaan en de verwachting was dat dat er niet beter op zou worden. 
Daarom werd door de AKR de werkgroep ‘Geloven in 2025’ ingesteld.  Deze kwam na veel gesprek-
ken met diverse mensen en groepen in november 2018 met een rapport ‘Geloven in 2025’, dat in de 
maand daarop in 2 gemeentevergaderingen besproken werd. 
In dat rapport werden aan aantal scenario’s gepresenteerd om tot een afgeslankte vorm van kerk zijn 
te komen.  De reacties vanuit de gemeentevergaderingen en de op andere manieren ontvangen reac-
ties werden door de AKR meegenomen in hun besluitvorming.  Dit moet in 2020 tot besluitvorming 
leiden. 
De besluitvorming hierover werd nog doorkruist door de vraag van een projectontwikkelaar die met 
plannen bezig was voor het gebied rond De Deining, of de kerk bereid was de Marktpleinkerk te ver-
kopen.  Dan kon die ruimte meegenomen worden in zijn plannen. 
 
 
 
Tenslotte 
Dit stuk geschiedschrijving heeft niet de pretentie compleet te zijn, er valt vast meer te vermelden.   
Er is wellicht relatief veel aandacht besteed aan gebouwen en predikanten.  Niet minder belangrijk 
voor het reilen en zeilen van de kerkelijke gemeente zijn echter de vele gemeenteleden die vaak met 
grote getrouwheid en gedurende vele jaren hun steentje hebben bijgedragen; soms op de voorgrond, 
vaak op de achtergrond in diverse functies.  Sommigen hier noemen zou anderen wellicht te kort te 
doen.  Maar deze groep dient hier toch zeker niet onvermeld te blijven, want ze zijn onmisbaar voor 
een gemeente.   
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Lijst van predikanten sinds de federatie: 
Ds. G. den Heeten  16-08-1981  –  01-05-1996 
Ds. M.J. Wattel   20-09-1981  –  30-09-2012 
Ds. A.J. Hammer  02-10-1988  –  07-06-1998 
Ds. H. Jansen   22-10-1989  –  06-10-1996 
Ds. W.T. Knoeff  06-09-1992  –  15-02-2015 
Ds. A.J.O. van der Wal 12-01-1997  –  01-10-2018 
Ds. B.G. Hinderink  23-08-1998  –  01-07-2007 
Ds. C. van Duinen  19-09-1999  –  31-08-2008 
Ds. A.R. van der Deijl  09-09-2012  –   
Ds. C.C. Wessel  09-09-2012  –   
Ds. A. de Winter  15-12-2019  –  
 
Lijst van interimpredikanten: 
Ds. J.W. Blankert (30-60%) 01-07-2008  –  31-08-2011 
Ds. C. Schakel (50%)  01-09-2008  –  31-08-2012 
Ds. R.J. Stomphorst (50%)  01-10-2008  –  30-09-2010 
Ds. A.E. Keuning (50%)  01-10-2010  –  28-02-2011 
Ds. P. Hoekstra (50-100%) 01-10-2010  –  31-08-2012 
Ds. G. Neels    15-05-2017  –  15-11-2019 parttime ondersteuning Centrumwijk 
Ds. O. van Dongen   01-10-2018  –  31-12-2019 parttime in vacaturetijd Centrumwijk 
 
Lijst van kerkelijk werkers en pastoraal medewerkers 
Mevr. M. de Koning-Valk  15-07-1996 – 15-08-1998 i.v.m. vacaturetijd Centrumwijk 
Mevr. M.A. van Veen  15-07-1996 – 15-08-1998 i.v.m. vacaturetijd Centrumwijk 
Mevr. P. van Oosten  01-02-2005 – 30-04-2005 i.v.m. ziekte ds. Knoeff 
Dhr. R. Veldman  01-02-2006 – 31-07-2006 i.v.m. ziekte ds. Knoeff 
Mevr. Boom-Sicking  01-08-2008 – 31-07-2011 assistentie De Ark 
Dhr. M. Mensink  01-01-2012 – 31-12-2013 o.a. ouderenpastoraat 
Mevr. A.M. Creemer-Allard 01-03-2014 – 30-11-2014 o.a. ouderenpastoraat 
Dhr. M. Boelen  01-10-2014 –    o.a ouderenpastoraat 
 

          
 
ds. Adri van der Wal  ds. Bert Hinderink ds. Corrie van Duinen      ds. Aarnoud van der Deijl 
 

          
 
 ds. Coen Wessel       ds. Arie de Winter  ds. Gerdien Neels Ouderenpastor Mario Boelen 


